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PROTOKOLL NR 5/2007 
från sammanträde i Lokala handikapprådet i Spånga-Tensta  
den 8 maj 2007 
 
Justerat den 15 maj 2007 
 
 
 
Lars Eriksson  Lena Spanó 
 
Närvarande: Lars Eriksson, IFS, ordförande 

   Lena Spanó, Strokeföreningen i Stockholms län,  
   vice ordförande 
   Abraam Lazarides, R, ledamot 
   Pia Olsson, RSMH, ledamot 
   Annika Wedin, SDF, ledamot 
   Teckenspråkstolkar 
   Ann-Margret Lindström, sekreterare 

 
§ 1 Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkändes.   
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§ 2 Justering av protokoll   
Lena Spano utsågs att förutom Lars Eriksson justera dagens protokoll. 
Protokollet ska justeras den 15 maj.   
Anmäldes att protokollet från lokala handikapprådets möte den 3 april 
blivit justerat den 10 april.  
 
§ 3 Nämndärenden (remisser, medborgarförslag m.m.)  

     Rådet efterfrågade två ärenden som kommer upp på stadsdelsnämndens 
nästa sammanträde, Plan för upphandling, konkurrens och valfrihet och 
Förslag till förändrad organisation av stadsdelsförvaltningen. I ingendera 
fallet har handikapprådet rådfrågats eller informerats trots att det enligt 
Kommunstyrelsens instruktion ska ges möjlighet att delta under 
beredningar av ärenden och ges tillfälle att yttra sig över tjänsteutlåtanden 
som berör funktionshindrade innan beslut fattas.  
 
§ 4 Anmälan av inkomna protokoll  

     Spånga-Tensta pensionärsråds protokoll från den 12 april och den 15 maj.  
Kommunstyrelsens handikappråds protokoll nr 1 från den 28 mars.  
 
§ 5 Anmälan av övriga skrivelser 
Den relativt nyinrättade myndigheten Handisam utvecklar en e-tjänst med 
syftet att kommuner och landsting ska kunna följa och värdera sitt eget 
tillgänglighetsarbete. En enkät har skickats ut från Handisam med frågor 
rörande den planerade e-tjänsten. Rådet gick igenom enkäten tillsammans 
men sade sig ha svårt att värdera vilken hjälp e-tjänsten kan tänkas ge innan 
men sett den färdiga modellen. Rådet påpekade att det är ett problem att så 
mycket idag bygger på att medborgarna har tillgång till och kan använda en 
dator. För många människor är tillgång till dator fortfarande något 
ouppnåeligt. Inte heller i lokala handikapprådet har alla ledamöter en egen 
dator. En fråga om hur de nya riktlinjerna Riv hindren kan utgöra ett 
redskap för handikappråden gick inte att besvara eftersom Handisam av 
misstag skickat Strutsens vingar en ungdomsantologi i stället för de 
beställda riktlinjerna. Riv hindren skickas i stället med kallelsen till nästa 
möte i handikapprådet.    
    

     § 6 Tillgänglighets- och barnfrågor  
Lena Spanó rapporterade från ett nytt möte på Trafikkontoret om 
tillgänglighetsanpassningen av Spånga by. Den anlitade arkitektbyrån hade 
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omarbetat sitt tidigare förslag så att det nu utgår från parkens möjligheter. 
Ekonomiska problem har tillstött varför ombyggnaden kommer att ske i två 
etapper. Personalen på Spånga by och Lena Spanó är mycket mera positiva 
till det omarbetade förslaget. Tyvärr går det inte att bygga om entrén till 
caféet så att rullstolsburna kan ta sig in. Tekniska avdelningen var inte 
representerad på mötet men däremot Tillgänglighetsprojektets Berit 
Mårtensson som också kommer till handikapprådets nästa möte. Längre 
fram kommer Trafikkontoret att kalla till samrådsmöte med brukarna.     
 
Lena Spanó rapporterade vidare från en konferens om tillgänglighet på 
SVT (Sveriges television). Det var ett positivt möte där SVT-chefer och 
representanter från olika handikappförbund bland annat diskuterade 
textning av program, talad text för blinda och synskadade och hörbarhet/ 
brist på hörbarhet i olika program.   
 
Tillgänglighetsplanen för Spånga-Tensta är nu färdig och utskickad till 
ledamöterna i handikapprådet. Rådet beslöt att vänta med genomgång av 
planen och eventuella andra tillgänglighetsfrågor till nästa möte då 
förhoppningsvis både B.M från Trafikkontoret och M.C från Tekniska 
avdelningen kan delta. 
 
§ 7 Övriga frågor 
Avdelningschef Gunnel Dahlin har erbjudit handikapprådet att delta i den 
utbildning om SoL, LSS m.m. hon kommer att ha för pensionärsrådet den 
31 maj. Alternativt kan hon föreläsa för bara handikapprådet vid ett senare 
tillfälle och då koncentrera sig mera på LSS. Rådet förklarade att man 
önskar ett separat utbildningstillfälle eftersom man har olika 
utbildningsbehov. Sekreteraren kommer att kontakta Gunnel Dahlin för 
planering av en utbildningshalvdag efter sommaren.    
 
Abraam Lazarides framförde önskemål om större text i handikapprådets 
kallelser och protokoll. Beslutades att textstorleken i fortsättningen ska 
vara 14 pkt (med stilen Times New Roman).  
 
Pia Olsson berättade att RSMH nu har en egen radiostation Radio Tokholm 
(88,9 Mhz) som sänder från Hägersten på måndagar klockan 20.00 – 21.00. 
Man har fått pengar från Allmänna arvsfonden. Pia ingår i redaktionen och 
medverkar varje vecka med ett eget kåseri.  
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§ 8 Möte med LSS-handläggarna 

     Den sista timmen ägnades åt diskussion med biståndshandläggarna för 
funktionshinder och deras chef Inger Nilsson som presenterade statistik 
över antal hjälptagare i olika åldrar med LSS-insatser inom stadsdelen.  
Efter en inledande diskussion om brukarnas förväntningar kontra 
handläggarnas möjligheter och svårigheter i arbetet kom samtalet in på det 
förslag till ny organisation för förvaltningen som föreläggs nämnden den 15 
maj. Personalgruppen ser inga fördelar med att splittra Avdelningen för 
äldre och funktionshindrade och sammanföra hela verksamhetsområdet 
Funktionshinder med förskolan och fritiden under en gemensam 
avdelningschef. Andelen vuxna med funktionshinder är mycket större än 
andelen barn/ungdomar. Eventuellt skulle man kunna föra över gruppen 
barn med särskilda behov till förskole-/fritidsavdelningen. Däremot förstår 
man inte tanken med att sammanföra ansvaret för vuxna funktionshindrade 
med ansvaret för förskolan och för ungdomars fritidsverksamhet. 
 
Rådet uttryckte liknande tankegångar. Det kan finnas en fördel med ett 
samlat ansvar för arbetet med och för alla barn och ungdomar i Spånga-
Tensta inom samma avdelning (dvs. barn/ungdomar inom IoF, 
funktionshinder, förskola och fritidsverksamhet). Rådet är däremot helt 
avvisande till tanken på att vuxna funktionshindrades ärenden handläggs 
inom förskole- och fritidsavdelningen. Handikapprådet kommer att skriva 
ett eget yttrande till nämnden. I yttrandet kommer man både att uttala sig 
om det konkreta organisationsförslaget och påtala det anmärkningsvärda i 
att man varken tillfrågades medan ärendet bereddes i förvaltningens 
ledningsgrupp eller ännu har fått ta del av det färdiga förslaget trots att 
nämnden kommer att fatta beslut redan om en vecka.   
 
§ 9 Nästa möte  
Nästa möte i lokala handikapprådet, det sista före sommaruppehållet, äger 
rum tisdagen den 29 maj 2007 klockan 14.00 i nämndrummet på  
Tenstagången 55.  
 
 
 
Ann-Margret Lindström  
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Bilagor  
Bilaga 1 Balanslistan 
Bilaga 2 LSS-insatser vuxna år 2006 
Bilaga 3 LLS-insatser barn och ungdom (0 – 18 år) år 2006  
Bilaga 4 Yttrande angående förslag till förändrad organisation av  
              stadsdelsförvaltningen 


